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Verslag - Algemene avond ‘Praat mee over duurzaamheid’ 9 mei 

Opening 
Rond 7 uur stromen de inwoners binnen. Half 8 openen we het programma met een zo goed als volle 

tribune. Wethouder Rodoe benoemt hoe blij hij is met de opkomst van vanavond: “Met deze avond 

staan we aan het begin van een nieuwe fase, waarbij participatie een grote rol gaat spelen en waarbij 

we als gemeente inzetten op het betrekken van inwoners, ondernemers, en verenigingen in onze 

gemeentelijke plannen. We willen weten welke ambities er spelen in de samenleving op het gebied 

van duurzaamheid”. 

Stand van zaken duurzaamheid 
Vervolgens lichten, Cyriel Prinsen en Roos Willems, ambtenaren van de gemeente, toe waar we nu 

staan op het gebied van duurzaamheid. Dit wordt uitgelegd aan de hand van vijf pijlers: elektriciteit, 

warmte, klimaatadaptatie, biodiversiteit en circulariteit. De landelijke doelstellingen rondom deze 

thema’s worden uitgelicht en ook wordt er ingegaan op welke gemeentelijke projecten er al bestaan. 

Vanuit de inwoners worden een enkele opmerkingen gemaakt. Het valt één van de inwoners op dat er 

bij de bestaande projecten nog niks wordt verteld over energieopslag. Daarnaast wordt de opmerking 

gemaakt dat het al bestaande gemeentelijke medewerking bij  ‘onttegelen’ niet bekend is bij inwoners. 

Ook wordt er vanuit één van de inwoners een opmerking gemaakt over het sociale aspect van de 

energietransitie, dat het ook betaalbaar moet zijn. Afsluitend van de plenaire sessie kregen inwoners 

nog de ruimte om verdere vragen te stellen aan het projectteam van de gemeente.  

Gastspreker Reinier van den Berg 
Nadat de gemeente de stand van zaken heeft toegelicht, krijgt gastspreker en meteoroloog Reinier 

van den Berg het woord. Hij vertelt een inspirerend verhaal vertelde over wat klimaatverandering voor 

ons als mens betekent, maar ook wat het specifiek voor inwoners van de gemeente Mook en 

Middelaar betekent. Hierbij noemde hij het voorbeeld van het hoge water dat in de zomer van 2021 de 

oevers van de Maas overspoelde. En een bosbrand in Mook in de zomer van 2022, als gevolg van 

extreme droogte. Reinier vervolgde zijn verhaal met de stappen die we moeten zetten om de wereld 

enigszins leefbaar te houden. “Aanpassen is voorkomen, want als we het weten te voorkomen hoeven 

we minder aan te passen”, Hij sluit zijn pleidooi af met 9+1 duurzame tips.  

Pitches van organisaties  
Na een korte pauze zijn organisaties uit de gemeente aan de beurt. Zij krijgen 5 minuten de tijd om te 

vertellen waarom duurzaamheid in onze gemeente zo belangrijk is en waarom er stappen gezet 

moeten worden. Het Energiecafé trapte af met de boodschap dat iedereen mee moet kunnen 

profiteren van de energietransitie en dat we vooral niet te ‘slap’ moeten zijn. En hoe dan? Volgens het 

Energiecafé zou het lokaal opwekken, en lokaal verkopen van stroom een oplossing kunnen zijn.  

 

Vervolgens is Animo aan de beurt en zij benadrukken het belang van biodiversiteit en 

klimaatadaptatie. We kennen in onze wereld een soortenrijkdom, van allerlei verschillende insecten, 

planten, schimmels, dieren, enzovoort. Volgens Animo is het aan ons om in de toekomst deze 

soortenrijkdom te behouden en te verhogen, door bijvoorbeeld het inrichten van perken met bomen en 

planten die hier in de natuur thuis horen, nestkastjes te plaatsen, moestuinen te onderhouden, 

natuurtuinen inrichten, openbaar groen inrichten, onttegelen van tuinen. Kansen op het gebied van  

klimaatadaptatie liggen volgens Animo bij bijvoorbeeld het aanscherpen van het boomkapbeleid, 

groenbeplanting altijd meenemen in ontwerpen, het aanleggen groene daken.  

 

Stroom van Hier is aan de beurt. Stroom van Hier benadrukt dat we een keuze hebben in hoe we de 

aarde doorgeven aan volgende generaties. Kiezen voor het beter isoleren van bestaande huizen is 
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een optie, kiezen voor nieuw te bouwen woningen beter te isoleren is ook een optie. Maar wat ook 

een optie is: meer eigen energie opwekken dat lokaal, coöperatief en duurzaam is. Laat inwoners zelf 

investeren, waardoor het lokale eigendommen worden, waarin iedereen moet kunnen meeprofiteren. 

Anders gaat het niet werken.  

 

De boodschap van de Klimaatburgemeester is gericht op de mogelijkheden die er zijn, maar nog 

teveel onbenut blijven. Wat je niet verbruikt, hoef je ook niet op te wekken, zegt hij. Als we meer 

gebruikmaken van de beschikbare gebruiksgegevens, en deze inzichten gebruiken om ons gedrag op 

aan te passen, zelfs dan maken we al grote stappen en besparen we jaarlijks aanzienlijk. Hoe krijgen 

we het voor elkaar dat we mensen zo motiveren dat ze gaan doen wat er uit te halen valt?  

 

De organisatie die als laatste aan de beurt is, is Terra Mosa. Zij delen hun visie over 

gemeenschapswonen. Waarom niet met elkaar delen, in plaats van grote huizen voor weinig mensen? 

Kleine eigen ruimtes, maar wel gemeenschappelijke ruimtes, een gemeenschappelijke tuin, eetbare 

tuinen, kleine voedselbosjes, en biobased wonen en bouwen. Dat is waar zij voor staan.  

Thematafels 
Als afsluiting van de avond is het nu de beurt aan de inwoners. Er zijn vijf thematafels ingericht op de 

thema’s elektriciteit, warmte, klimaatadaptatie, biodiversiteit en circulariteit. Onder het genot van een 

drankje en een veganistische bitterbal gaan inwoners met elkaar in gesprek en komen zij met allerlei 

duurzame ideeën. Ideeën over de doelen die we als gemeente zouden moeten stellen, en de 

oplossingen die hierbij aansluiten. De aanwezige inwoners kregen de mogelijkheid om zich in te 

schrijven voor de ‘praat mee’-themasessies in de eerste weken van juni. De eerste inschrijvingen 

komen al binnen. En daar zijn we als gemeente erg blij mee. Kortom: het was een inspirerende avond, 

waar we als gemeente meer te weten zijn gekomen over de ambities die er spelen in onze 

samenleving.  
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